
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 1. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 08.03.2021 v 17:00 hod. 
 v sále sokolovny, Jiráskova 533, Heřmanův Městec 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Mgr. Marek Výborný; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Bc. František Dvořák, 
MBA; Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Tomáš Morávek; Ing. Lucie 
Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Jan Řehák; Mgr. Alena Stránská; Ondřej Volejník 

Omluveni: Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Mgr. Stanislav Mráz; Jiří Pošík; Ing. Zdenka Sedláčková 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni:             -- 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Mgr. Eva Bočková, Ondřej Dostál 

 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ing. Ivana Jankovská (KT) 

2. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

3. Schválení změny územního plánu č.2 Josef Kozel (ST) 

4. Dotační programy města 2021 Josef Kozel (ST) 

5. Půjčka z Fondu rozvoje bydlení Josef Kozel (ST) 

6. Rozpočtové opatření ZM/2021/01 Josef Kozel (ST) 

7. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta úvodem přivítal přítomné, konstatoval počet 16 přítomných zastupitelů, a tedy usnášeníschopnost 
zastupitelstva. Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 14.12.2020, ke kterému nebyly vzneseny připomínky. 
Dále zastupitele informoval o distribuci podkladových materiálů zastupitelům a o jejich zveřejnění na webových 
stránkách města, včetně zveřejnění pozvánky na jednání. Sdělil, že podklady byly uvolněny v pátek 26.2.2021, místo 
konání zasedání bylo na základě opatření Ministerstva zdravotnictví ČR operativně změněno - informace byly sděleny 
zastupitelům a veřejnosti prostřednictvím elektronické pošty, vysílání TV-Leknín a na webu a facebooku města v úterý 
2.3.2021. Poděkoval za pochopení, omluvil z jednání ze zdravotních důvodů p. Ing. Sedláčkovou, p. Mgr. Husákovou, 
p. Dyčkovou, p. Pošíka a p. Mgr. Mráze.  
 
Podle platného jednacího řádu určil zapisovatelku zápisu Ing. Jankovskou a navrhl ke schválení ověřovatele zápisu 
Mgr. Evu Bočkovou a Ondřeje Dostála. Toto bylo jednomyslně schváleno. 
 
Vzhledem k pandemické situace a po předchozím elektronickém projednání se členy zastupitelstva města navrhl 
omezit plánovaný program zasedání pouze na nejnutnější body z původního programu, tj: 
1) Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 



11) Schválení změny územního plánu č.2 
12) Dotační programy města 2021 
15) Rozpočtové opatření ZM/2021/01 
17) Závěr 
 
Pan Řehák navrhl připojit ještě z původního programu body 5) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva 
města Heřmanův Městec - pouze zvolení nového člena výboru a bod 13) Půjčka z Fondu rozvoje bydlení. Návrh 
zdůvodnil časovou nenáročností projednání těchto bodů, akceschopností kontrolního výboru a legitimním 
očekáváním žadatelky o půjčku, že se o půjčce bude rozhodovat.  
 
Podle platného jednacího řádu bylo nejprve hlasováno o návrhu p. Řeháka, pro návrh bylo všech 16 přítomných 
zastupitelů a upravený program byl schválen. 
 
Usnesení č.: Z/2021/001 
 
 Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská 

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu Mgr. Evu Bočkovou a Ondřeje Dostála 

  
 
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská Pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 
 

III. 

 

s c h v a l u j e 

navržený program jednání upravený na body: 
1) Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 
2) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec - pouze zvolení nového člena výboru 
3) Schválení změny územního plánu č.2 
4) Dotační programy města 2021 
5) Půjčka z Fondu rozvoje bydlení 
6) Rozpočtové opatření ZM/2021/01 
7) Závěr 

 
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 



Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská Pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 
 
2. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva města Heřmanův Městec - pouze zvolení nového člena výboru 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Vzhledem k pandemické situaci, po předchozím elektronickém projednání se členy zastupitelstva města a po 
schválené úpravě programu jednání předložil pan Ing. Jiroutek, předseda Kontrolního výboru Zastupitelstva města 
Heřmanův Městec návrh na doplnění člena kontrolního výboru po odstoupivším p. Otakaru Volejníkovi, novým 
členem navrhl p. Ondřeje Volejníka. Bez další diskuse bylo přistoupeno k hlasování.  
 
Usnesení č.: Z/2021/002 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
rezignaci člena kontrolního výboru p. Otakara Volejníka ke dni 8.3.2021 

II. 
 

v o l í 
v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. l) a § 117 odst. 4 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, za člena kontrolního výboru p. Ondřeje Volejníka. 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

 
 
 
3. Schválení změny územního plánu č.2 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta v úvodu připomněl, že Územní plán města Heřmanův Městec byl vydán Zastupitelstvem města 
Heřmanův Městec dne 30.9.2013 a účinnosti nabyl dne 21.10.2013. Na základě usnesení ZM č. Z/2020/003 ze dne 
15.4.2020 byla schválena 1.změna územního plánu. Následně pak usnesením Z/2020/047 ze dne 21.9.2020 bylo 
schváleno pořízení 2. změny územního plánu. Proces pořizování se uzavřel 20.1.2021 veřejným projednáním za účasti 
projektanta určeného pro pořízení změny Ing. arch. Dobiáše, architekta města Ing. arch. Teplého a Ing. Kovandové z 
ORP Chrudim, odboru územního plánování jako zástupce pořizovatele změny ÚP. Po uplynutí lhůty pro uplatnění 
připomínek vzešlých z veřejného projednání bylo předloženo k projednání výsledné zpracování čistopisu 2.změny 
územního plánu. Protože nebyl žádný příspěvek do diskuse, bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Usnesení č.: Z/2021/003 



  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

o v ě ř u j e 
po projednání návrhu změny č. 2 územního plánu Heřmanův Městec její soulad s Politikou územního rozvoje 
České republiky a s územně plánovací dokumentací vydanou Pardubickým krajem, se stanovisky dotčených orgánů 
a se stanoviskem krajského úřadu - dle přiloženého Odůvodnění změny č. 2 územního plánu Heřmanův Městec, 
doplněného odůvodněním pořizovatele dle § 53, odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů.  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec po ověření neshledalo žádný rozpor.  

II. 
 

s o u h l a s í 
s vyhodnocením výsledků projednání změny č. 2 územního plánu Heřmanův Městec, s vyhodnocením stanovisek, 
které jsou součástí odůvodnění pořizovatele dle § 53, odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů.  

III. 
 

v y d á v á 
příslušné podle § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve  znění 
pozdějších předpisů (stavební zákon), za použití § 55 ve spojení s § 54 a § 55c stavebního zákona, vyhlášky č. 
500/2006 Sb., o územně analytických podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence územně 
plánovací činnosti, § 171 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů opatření obecné 
povahy – změnu č. 2 územního plánu Heřmanův Městec 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

 
 
4. Dotační programy města 2021 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil na základě návrhů příslušných Komisí rady města Heřmanův Městec a dle Zásad o poskytování 
dotací schválených usnesením rady města ze dne 27.01.2020 č. R/2020/024 návrh na rozdělení dotací spolkům pro 
rok 2021. Rada města projednala návrhy komisí, rozhodla se je zcela akceptovat a v tomto znění je doporučila 
zastupitelstvu ke schválení. Dotace do částky 50.000 Kč schválila rada na svém jednání dne 24.2.2021. Informoval, že 
rada města se zabývala žádostí spolku Heřmani o mimořádnou dotaci na akci NEFESTIVAL, členové rady se shodli, že 
se k žádosti o dotaci lze vrátit až bude jasnější pandemická situace, akce již byla zařazena mezi významné akce s 
podporou města a rada města je připravena tuto položku posílit v rámci svých pravomocí. 
 
Usnesení č.: Z/2021/004 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
usnesení rady města ze dne 24.02.2021 č. R/2021/065 - schválení přidělení dotací do výše 50.000 Kč na žadatele z 
Dotačních programů města pro rok 2021 
(dělení dle programů podpory je součástí přílohy usnesení) 



II. 
 

s c h v a l u j e 
přidělení dotace z Dotačních programů města pro rok 2021 v celkovém úhrnu ve prospěch spolků (dělení dle 
programů podpory je součástí přílohy usnesení): 
- Smíšený amatérský komorní orchestr H.M. -  50.000 Kč 
- Běžecký klub HM -  55.000 Kč 
- Pěvecký sbor Vlastislav H.M. -  59.000 Kč 
- Modelářský klub Heřmanův Městec -  63.000 Kč 
- Junák - český skaut, středisko Leknín H.M. -  75.600 Kč 
- TJ Jiskra Heřmanův Městec -  200.000 Kč 
- FK Jiskra Heřmanův Městec - 290.000 Kč 
- SK Ježci Heřmanův Městec -  312.000 Kč  

III. 
 

u k l á d á 
zajistit uzavření Veřejnoprávních smluv se spolky, které obdržely dotaci, dle Zásad pro poskytování dotací z 
rozpočtu města Heřmanův Městec 
Zodpovídá: Ing. Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 08.04.2021 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

 
5. Půjčka z Fondu rozvoje bydlení 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta ve spolupráci s p. Řehákem předložil ke schválení návrh na poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení ve 
výši 150.000 Kč paní Alexandře Vyskočilové, dne 24.2.2021 Rada města Heřmanův Městec tento návrh projednala a 
doporučila ho zastupitelům města ke schválení. 
 
Usnesení č.: Z/2021/005 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
poskytnutí půjčky z FRB v souladu se zápisem komise ze dne 17.2.2021, ve výši 150 000 Kč, a to paní Alexandře 
Vyskočilové, bytem ************, Heřmanův Městec 

 
 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podpis smlouvy o zápůjčce 
Zodpovídá: Ing. Miloslav Vítek, vedoucí odboru finančního 
Termín: 31.03.2021 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 



Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 

  

6. Rozpočtové opatření ZM/2021/01 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh rozpočtového opatření. Upřesnil, že na straně příjmů se jedná o odvody z fondu investic 
základní školy na opravu střechy a u příspěvkové organizace SPOKUL HM, p.o. na opravu okapů. Součástí příjmové 
strany je i dotace od Pardubického kraje na pečovatelskou službu. Na straně výdajů je hlavním položkou dokončení ul. 
Jiráskova a stavební úpravy v MŠ Jonášova z důvodu získání nové třídy a tím navýšení kapacity MŠ, dále pak další 
požadavky příspěvkových organizací a některé další nutné akce. 
Bilance rozpočtového opatření-14.371.000 Kč. V diskusi se dotázal p. Ing. Jiroutek s jakými akcemi na základní škole se 
počítá, Odpověděl p. starosta, že se jedná o nové únikové schodiště do prostor dvora školy a štít základní školy, který 
byl porušen při rekonstrukci čp. 4. Další dotaz p. Ing. Jiroutka byl na cenu rekonstrukce v MŠ Jonášova ve výši 3,6 mil. 
Kč. Pan místostarosta Ryčl odpověděl, že při přípravě projektové dokumentace bylo zjištěno, že v podlaze je radon a je 
nutná jeho asanace, což zásadně navýšilo hodnotu akce. Doplnil, že členem komise při otevírání obálek s nabídkami 
byla i členka kontrolního výboru p. Ing. Diesslová a komisí byla vybrána nabídka s nejnižší cenou, nicméně v 
rozpočtovém opatření je částka zaokrouhlena. P. Ing Jiroutek podal další dotaz, proč nejsou osazeny značky v ul. 
Jiráskova, odpověděl p. starosta, že se čeká na rozhodnutí Odboru dopravy Městského úřadu Chrudim o jejich 
umístění, žádost byla podána, ale z důvodu pandemické situace se termíny vydání rozhodnutí prodlužují. P. Mgr. 
Stránská se zajímala, jak vypadá z hlediska obsahu radonu zbylá část školky, odpověděl p místostarosta Ryčl, že bude 
připraveno měření radonu v ostatních učebnách mateřské školy a následně bude rozhodnuto o dalších krocích.  
 
Usnesení č.: Z/2021/006 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření č. ZM/2021/01 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková nepřítomna Mgr. Klára Husáková nepřítomna 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková nepřítomna 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík nepřítomen Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz nepřítomen 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 0, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 5 
 



  

7. Závěr 

Pan starosta poděkoval zastupitelům za vstřícnost při úpravě programu a rychlé projednání předložených materiálů. 
Sdělil, že vzhledem k situaci předpokládá další řádné jednání zastupitelstva v měsíci dubnu, a to již s plným 
programem. Jednání v 17.20 hod. ukončil. 
  
 

 
 
 
 
 
 
 

JUDr. Tomáš Plavec 
místostarosta 

Josef Kozel 
starosta 

 
 
 
 
 
 

Mgr. Eva Bočková 
ověřovatel zápisu 

Ondřej Dostál 
ověřovatel zápisu 

 
 


